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Mantaua lui Ilie si mantaua lui Elisei

Comentariu realizat de Alejandro Bullon

Scopul studiului din aceasta saptamana este asimilarea unor invataturi practice din 
istoria lui Ilie si a lui Elisei.

Ilie este considerat, cel putin pentru evrei,cel mai important profet din poporul Israel.
Iudeii il respectau asa de mult incat atunci cand Isus a venit pe pamant,multi au crezut ca 
era Ilie care inviase.Viata lui a fost o viata  deosebita si ramane un exemplu si in zilele 
noastre.El a fost un instrument puternic in mana Lui Dumnezeu pentru a denunta si 
combate pacatul natiunii.Nu i-a fost teama sa-i infrunte pe Ahab si Izabela spunandu-le 
ca sunt pagani si idolatri.

Era nevoie de curaj, de mult curaj pentru a spune adevarul celui care detinea puterea.
Iar Ilie a avut curajul.

Cu alta ocazie i-a infruntat pe profetii lui Baal pe muntele Carmel.Cu siguranta 
cunosti aceasta istorie si deznodamantul ei.Aceea a fost o demonstratie extraordinara a 
puterii lui Dumnezeu si a modului in care el lucreaza prin oamenii umili care se predau 
cu totul in mainile Lui.

Pe parcursul vietii si lucrarii sale, Ilie a facut minuni in numele Domnului; in 
numele Domnului a anuntat seceta si ploaia si totul s-a intamplat intocmai.

Ilie merita respectul si admiratia oricui ar vrea sa fie biruitor in Imparatia lui 
Dumnezeu.Fara indoiala,in ciuda trecutului sau glorios, exista o perioada in viata lui Ilie 
pe care el, ar sterge-o din autobiografia lui. A fost un moment de descurajare, un moment 
trist. In 1 Imparati 19,1-4 citim: 

“Ahab a spus Izabelei tot ce făcuse Ilie şi cum ucisese cu sabia pe toţi prorocii.
Izabela a trimis un sol la Ilie, să-i spună: ‘Să mă pedepsească zeii cu toată asprimea lor,  
dacă mâine, la ceasul acesta, nu voi face cu viaţa ta ce ai făcut tu cu viaţa fiecăruia din 
ei.’ Ilie, când a văzut lucrul acesta, s-a sculat şi a plecat, ca să-şi scape viaţa. A ajuns la  
Beer-Şeba, care ţine de Iuda, şi şi-a lăsat slujitorul acolo. El s-a dus în pustiu unde, după 
un drum de o zi, a şezut sub un ienupăr şi dorea să moară, zicând: ‘Destul! Acum, 
Doamne, ia-mi sufletul, căci nu sunt mai bun decât părinţii mei.’ “
Te intreb: cum poate o fiinta umana sa treaca asa repede dintr-o extrema la cealalta?
Astazi, cel mai brav aparator al lui Dumnezeu, urmatoarea zi, plin de teama, neincredere 
si indoiala, isi doreste sa moara.

Inainte de a-l critica pe Ilie, trebuie sa ne aducem aminte ca, din nefericire, asa 
suntem noi-fiintele umane. Experientele trecute nu sunt o garantie pentru experientele 
viitoare.

A doua parte a lectiunii ne vorbeste despre ungerea lui Elisei. Dupa ce Ilie s-a 
intalnit cu Dumnezeu acolo in pestera, primeste porunca sa caute un succesor. In 1 



Imparati 19,19 citim : “Ilie a plecat de acolo şi a găsit pe Elisei, fiul lui Şafat, arând.  
Înaintea lui erau douăsprezece perechi de boi, şi el era cu a douăsprezecea. Ilie s-a  
apropiat de el şi şi-a aruncat mantaua pe el.“
Gandeste-te la aceasta expresie: “ si-a aruncat mantaua pe el “. Fara nici o indoiala ii 
transfera misiunea profetica cu toate resposabilitatile ei. Numai ca mantaua care de 
aceasta data este un simbol pozitiv, in alte ocazii nu este asa. Un exemplu gasim in 
Psalmul 109,29: “Potrivnicii mei să se îmbrace cu ocara, să se acopere cu ruşinea lor 
cum se acoperă cu o manta!”
Cu alte cuvinte, mantaua prezentata ca un simbol pozitiv, in alte momente poate fi ceva 
negativ. De ce depinde? Depinde de context si de intrebuintarea pe care o dam lucrurilor.
Mantaua cu care ne acoperim atunci cand incercam sa fim buni prin propriile noastre 
puteri este ca o carpa manjita. Iar mantaua cu care Isus ne imbraca atunci cand 
recunoastem ca suntem slabi, este o manta alba de dreptate si putere.

Sa mergem la a treia parte a lectiunii. Aici se prezinta un trist incident din viata 
poporului Israel. Rege era Ahab. 
Stii care e problema cu regii: ei gandesc ca pot avea totul si ca pot face orice. Si daca nu 
fac ei aceasta, cu siguranta ca o sa o faca altcineva. Aceasta a fost drama lui Ahab; voia 
sa cumpere via lui Nabot si pentru ca nu a reusit pe cai cinstite, sotia sa Izabela-o regina 
pagana s-a folosit de metode ilicite pentru a intra in posesia terenului.
Si cand Ahab gandea ca a reusit, vine profetul Ilie trimis de Dumnezeu si ii spune ‘chiar  
in locul unde au lins cainii sangele lui Nabot vor linge cainii si sangele tau’ si totul va fi 
distrus, Izabela va fi mancata de caini si cine va muri in cetate din casa lui va fi mancat 
de caini iar cine va muri pe camp va fi mancat de pasarile cerului.
Da, dragul meu, cand Ahab aude aceasta sentinta divina hai sa vedem in 1 Imparati 21,27 
ce face: “După ce a auzit cuvintele lui Ilie, Ahab şi-a rupt hainele, şi-a pus un sac pe 
trup şi a postit: se culca cu sacul acesta şi mergea încet.”

Din nou gasim aici simbolul hainei – de aceasta data ca un simbol al smereniei. A 
fost Ahab cu adevarat intristat? Sa nu ne grabim sa dam un raspuns; trebuie sa avem grija 
pentru ca nimeni nu poate sa judece cainta nimanui. Singur Dumnezeu poate sa faca acest 
lucru.
De aceea, cateodata, pentru a fi siguri de ceea ce se intampla in inima noastra – daca ne 
pare rau cu adevarat sau nu, trebuie sa strigam la Domnul ca David spunand “Zideste in 
mine o inima curata Dumnezeule, pune in mine un duh nou si statornic!”

Ajungem la a patra parte a lectiunii. Aici gasim un dramatic moment de 
despartire. Momentele de despartire sunt mereu momente de tristete. Dar aici gasim o 
despartire care a adus bucurie. 
Ilie si Elisei au ajuns impreuna la Iordan. Ilie si-a scos mantaua, a facut-o sul si a lovit cu 
ea apele care s-au despartit intr-o parte si alta si au trecut amandoi apele ca pe uscat.
Dupa ce au trecut Ilie l-a intrebat pe Elisei “ care este ultima ta dorinta ? “.
Elisei putea cere orice lucru, dar stiti ce a cerut? O indoita masura din duhul lui Ilie.
Aceasta cerere nu a fost pentru ca dorea sa fie mai presus decat ceilalti. A fost o cerere de 
putere pentru a servi.

Adevarata putere nu vine din conducere. Vine din servire.
Tu nu esti lider pentru ca ai autoritate; esti lider pentru ca servesti.

Tu nu esti lider pentru ca esti temut, esti lider pentru ca esti iubit.



Elisei voia sa slujeasca mai mult ca indrumatorul sau de aceea a cerut o indoita 
putere din duhul sau si Dumnezeu l-a ascutlat. Si ce s-a intamplat?
Cand Ilie a fost inaltat la Cer si Elisei a primit mantaua textul spune ca si-a rupt hainele.
Aceasta rupere a hainelor este in general un gest de tristete, de doliu, dar in aceasta ocazie 
s-a transformat intr-un gest de recunostinta si umilinta. S-a dezbracat de hainele lui 
pentru a primi hainele invatatorului sau.
Si eu as spune ca si-a scos hainele patate pentru a se imbraca cu mantaua dreptatii divine.
Si cat de bine a facut, pentru ca la intoarcere, a lovit apele cu mantaua si au putut sa 
treaca Iordanul, iar dupa aceea a vindecat apele doar cu putina sare.

O masura indoita din Duhul! O, daca noi am fi avut o masura indoita din Duhul, 
ce minuni am fi putut face...!

Am ajuns acum la finalul acestei lectiuni. Aici gasim o intamplare trista care arata 
cum noi, fiintele umane, cu toate argumentele puterii lui Dumnezeu in viata noastra, de 
multe ori suntem neincrezatori si cu inima impietrita.
Sa vedem ce spune 2 Imparati 2,16 : “Ei i-au zis: „Iată că între slujitorii tăi sunt  
cincizeci de oameni viteji; vrei să se ducă să caute pe stăpânul tău? Poate că Duhul 
Domnului l-a dus şi l-a aruncat pe vreun munte sau în vreo vale.” El a răspuns: „Nu-i  
trimiteţi.”

Dragul meu, acolo erau fiii unor profeti care i-au zis lui Elisei : ‘ Elisei,poate ca 
Duhul Domnului l-a dus si l-a aruncat pe vreun munte sau in vreo vale.‘
Toti profetii stiau ca Ilie avea sa fie luat la cer. Nu era un secret. Atunci de ce cand 
minunea s-a intamplat ei nu au crezut?
Era o prostie sa te gandesti ca Dumnezeu l-ar fi aruncat pe Ilie pe vreun munte sau in 
vreo vale.
 Ce Dumnezeu este acela care nu implineste ceea ce promite? Ce Dumnezeu este acela 
care face lucrurile pe jumatate?
Elisei le-a spus: “ Nu,nu mergeti sa-l cautati! Sunt sigur ca Ilie a fost inaltat la cer.“
Dar ei au insistat si dupa atata insistenta,au fost lasati pentru ca, dragul meu, de multe ori, 
cea mai buna metoda de a educa este aceea de a-i permite vietii sa-ti dea lectiile pe care 
n-ai vrut sa le inveti din dragoste.
Dupa atatea insistente Elisei le-a zis “Bine,duceti-va”,si nu dupa mult timp, s-au intors 
frustrati.

Marea lectie pe care trebuie s-o invat azi este sa ma incred mai mult in 
Dumnezeu. Eu personal n-o sa uit niciodata felul in care Dumnezeu a avut grija de mine, 
cand eram misionar in jungla din tara mea. Mergeam intr-o zi prin padure in cautarea 
unui sat. Eram flamand si insetat. M-am asezat langa un copac si am inceput sa ma rog : 
“Doamne, cand lui Ilie i-a fost foame, Tu ai trimis corbii sa il hraneasca. De ce nu-mi 
trimiti si mie un corb.” Si am ramas acolo.
Atunci eu am gandit cum de multe ori gandesti si tu “Bine,dar Ilie era Ilie si eu sunt 
eu...cine sunt eu? Pe mine Domnul nu ma va asculta.”
M-am ridicat sa-mi continui drumul si nu am mers mai mult de 20-30 de metri si am gasit 
o ferma, o plantatie de manioc(din care se extrage tapioca-n.tr.) in mijlocul padurii. Si 
acolo era o coliba, si o sateanca ce mi-a dat mancare de fasole si tapioca coapta. Am 
multumit si mi-am continuat drumul.
Cand am terminat misiunea care am avut-o de facut in acel loc, dupa trei – patru zile m-
am intors. Un tanar de-al locului ma insotea si mi-a zis: “ Pastore hai sa mergem pe 



aici,caci este mai scurt drumul!” iar eu i-am zis “ Nu,vreau sa mergem pe acolo sa-mi iau 
ramas bun de la sateanca.”
“Ce sateanca?” 
“Este o sateanca acolo in plantatia de manioc, ce mi-a dat sa mananc ziua trecuta” i-am 
spus.
“Eu sunt vanator si cunosc bine aceste locuri si niciodata nu am gasit nimic din ceea ce 
mi-ai povestit” mi-a zis el.

Am insistat sa mearga cu mine acolo. Si ne-am dus. Nu era nici o plantatie de 
manioc. Era acolo trunchiul pe care am stat, era copacul acela cazut, hartiile pe care le 
aruncasem dar nici urma de manioc.

Daca lumea ma crede sau nu, pe mine nu ma intereseaza. Ceea ce ma intereseaza 
este ca Domnul mi-a aratat sa ma incred in El. 

Din aceasta cauza, atunci cand lucrurile nu-mi ies cum vreau, cand cred ca totul se 
prabuseste peste mine, cand simt ca picioarele mele slabesc, imi aduc amite de lucrurile 
minunate pe care Domnul le-a facut pentru mine in trecut si atunci zic: “ De ce trebuie sa 
ma indoiesc? De ce trebuie sa ma indoiesc? “ 

Te intreb: “ De ce trebuie sa te indoiesti? “
Peste toate concluziile omenesti este certitudinea ca Dumnezeu te iubeste.

Nu a avut El grija de tine in trecut? Nu te-a adus El pana aici? 
De ce crezi ca te va lasa singur?

Crede in El! Ai incredere in El si nu te descuraja!
Domnul sa te binecuvanteze!


